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As so0n as it became known thet Judge 'Cradlebaugh intended holding a
pourt, and investigating the clrcumetances of the massacre, and that he would
bave troops to insure protecGon, and enforee his writs if necessary; several
persons visited him at his room at late hours of the night, and informed him of
different facts connected with the massacre. All those shat ealled thus, stated
that it would be at the risk of their lives if it became known that they com-
municated snything to him, and they requested the Judge if he met them in
daytime, not to recognize them as persens that he bad seen. before:

. One of the men;who ealjed thus on Judge Cradlebaugh, confessed that.he had
been engaged in the mmapu, a.pd gave the followmg mou-t of .
o * .

Sneh was the subat.;nu, i npt‘ the exact. worda of & stwomnt made by a
man to Judge Cradlebaugh, in my presenee, who eenfeased that he particips-
ted in the horrible avents that he related.. He also gave Judge Credlebaugh
the names of twenty-five or thirty men living in the regiop, whe seeisted in
the massacre. He offered to make the same atetements is court, if protection
was guaranteed to him. He gave as a reaspn for divulging these faets: t-bt ﬂny
had tormented hja mind and consqience sinoa they oqeurred.

We had been in. Ceder city but two days when Qapt. Campbell arrived with
his command, and informed the Judge that he had received sz express from
General Joheson to bring baok with him all the troops in his command, as the
Mormons were aggembling in the mountains on the route. Judge Orddlebangh
waa left without pro?cuon for thosa who might be ealled as witaesses, or of
arresting any persons who might flee or reeist his writa, Without assistance of
this kind it was useless to attempt te hold a court, and we accordingly lefs on
the next day ‘with, Capt.. Cunpbel.l’s oommnd for Camp Floyd.

-
N o . , WM. B B.OGERS,
. . , ) Beputy. U. S. Marshall, U, T.

—oa——

THE PARISH MURDER.
Teatimony of Mrs. Alwira L. Porith. .

. Elvira L. Parisk beug duly sworn, ssys, that.s fow deys beloro my busband
and son were murdered, Wilber J. Bard amd Alx. F: McDonsld eamé to my:
house about dusk in the evening sad teok nry husband cut. My sor followed,
and McoDonald drove him back. Then I went eut and oroseed the street into
my nephew’s house, and stood a4 the open window, the house being an unfin-

.ished one, and heard MoDonald tell my husband that he eould never see his
grey horses any more. My husbaad replied . that if he would let him go te
Brigham Young, he would bring. pspers to show that the horses belonged to
him and no one else. MoDonald said we dont cave for Brigham Young, and i
you start to see-him you will never live to get there. My husband then opened
his bosom and told them if they wanted to kill him to do i¢ now. MdoDonald
eaid we dont want te shed blood now.

On Sunday following, after I heard this conversation, Mr. Parish started with
Abraham Durfee from our house abeut two o’clock im the afternoon, and in the
evening Mr. Durfee-came baek, and took my two sons out; soon after they left
the bouse I heard a gun fire. This was a little after dark, and shortly after
that the police came and searohed my hduse for Orrin, and told me that they
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wanted his body dead or alive. 1 told thein-he was not there, but Carnes, the
Captain of the Police told them to search the house, and they searched it. 1
‘remained in the house sl night, much alarmed -wnd véry lonesome. I went to
the.door occasionally and saw some men ‘fixing a-wagon, and passing frequently
-with candles in their hands from John Daily’s house to the wagon. - I saw the
wagon move off in the direction that my sons went. It proved to be the wagon
that brought in the dead bodies. G. McKentie told me that he was ordered by
the Bishop te drive the wagon out, but did ot know at the time what he was
goingafter, that when they arrived at the place they threw the-dead bodies of
my husband, my son and Mr. Potter into tbe wagon like dead hogs, and said:
“This ie the way the damned apostates go.”

The ‘next morning aftér this, fny brother-inlaw, Fzra Parish, came ‘to my
‘house and told me that Orrin was &t his howse guarfed by four policemen.
He toldime to cothe "over, but to be as ealm as possible. T went over and
found Orrin there'in bed guarded by four men. I knew none of the men bt
William Johneon. " I steps toward the bed to ask my son if he knew where
his father was, but Mr. Johitieon jerked me away, and said if T wanted to taFk
1 must talk loud. - Ithen asked him ‘loud, if he knew where his father wasg?
‘He said he had not deen hir. Soon after that, my som Albert catne and told
‘me that his father and his brother, and Mr. Potted, were all dead iff the
sthool ‘house. Soon after that they came aud took Orrin over to the sthool
house. I followed, but was ko prostrated by the circumstances that I was
not.-able to go alone, but was' assisted by my hephew and brother-in-law.
‘When I got to the school house, I heard them ask Orrin if 'he had been acces-
sory to the murder. - He stated on oath that he had not, ‘and that he did not
know who did it. Orrin'was at this time very much embarrassed. He was
discharged after théy found that he knew nothing. N

After the burial, T was required to pay $48 for funeral expenses before I
could get-back my hushand’s watch and other things he had with him. On a
second visit to the school house, I noticed that a knife had been drawn through
my husband's left hand ; the fore finger hung by the ekin ; his hand and left
arm were all cut up with a knife; & large gash in the back of his head. One
of his suspenders was-cut off ; :the knife pierced his body, then another wound
lower.down end moreinfront.- There was forty-eight holesin hib eoat;!all
csused by stabs; examined and counted them'myself. Mr. Parrish’s throat
wae euft from gar to ead; his watch bad saved him eme stab, tirere' was the
mark-of:a knife on ik . There was four bullet hdles in- the left side of my
son. My husband had @ Tertitorial order in his pocket book wher he left
homew—called for $6005 I ever got it babk; when.I got his pocket-book it,
had o fow jewels.in it belongiag to my sons, & meddl, a half dellar, a twenty-
£ive cent piece, the paper, containing the cenversation'my hnsband and Ee
and MQDona.ld was in i, but it was not returned. - o oo

* * * * *. E ,*l

Mt. D;bble, whe was on the coroner’s mqueot daid, that where he examined
the pocket-book on the inquest, he saw no-papers of anykind. -

- I went to Salt Lake City in July, 1857, ta see Brigham, in aacordnnce w:th a8
promige I had made: my husband. -Brigham told me he knew. nothing of the
affair, . Spnngvnlle was fiftean years ahead of him, - He would: have stopped
it hed he known anything about it. I.asked him about the horses. - He said
bewould do everfthing he could do to have.the horses restored to me—he
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would write.to me after seeing.Mr. Bullock and othérs 1 I todd Kiss Gée had
possession of the horses, and thdt he had said, nothing but.am order from
Brigham could get thet. Brigham'’s'eclerk put down 'in‘a book What I'salil;
Brigham never wrote tome. I went to see him this wintér-Cise Whutd'nt-gee-
me. It was between Christmas and New Years-—eould’nt sue him; ' I wert'to
Brigham Young’s office about 8 o’elock in the moriing, and sat'there. till 4
o'clock in the afternodn, His olerks were present. At 4 -o'clock T was told
that I could not see Brigham Young that day, but next day to call And see him
between 8 and 11 o’slock in thé morning. I came next morning and was told
Teould’nt see him, that he saw nobody. Mr. Sharp, chief the potice in Salt
Lake City, when I'was going' out, called me: back, and asked me what I would
do gbout it. . T told him I di@’nt know. I went to John Young's, from there to
Mr.’Lon‘g’s, and noticed Mr. Sherp and one of the ecleiks following me ; they
called after me; they said I should wait till the soldiers Ieft, and I would get
back-my-horses and four fould with them. It woald be best for me to drop
it, They told me to go to Bishop Haunter and* try to: settle ‘the' matter, I
would not go, - S ' T : A

. The - first-day I was at Brighem’s office, I was told by ‘the olerk, Brigham
Young don’t want to see yeu, such business shemid.be: put into the hands of
the Bishops—to see Bishop Hancock, Bishep Johnsom, snd Bishop'Roeberry,
and they would settle it—That Brigham had told him that he dido’t want to
see me. - Co : T S

There had been public preaching at 8pringville, tb. the effact that no apos-

tates would be allowed to leave, if they did, hog-holes in the'fohees would ba
stopped .up with them. Iheard thess sormons. - Elder Hyde and Président
Snow, and others, preached that way. My .husband was no believer in the
doctrine.of killing to “save” as taught by the teschers, = - .

S (Sigped) ‘ALVIRA L. PARISH.

. - L s N . .
. Sworn to and subscribed before me, this 26th day of Manch, A. D. 1859,
L . ~JOHN CRADLEBAUGH, Judge, de. .

| e—
v
‘

A ] TESTIMONY OF ORRIN K. PARRIS]

Orrin E, Parish, being sworn, says: He was twenty years old last July; lived
with' his father’s family in Springville, in Maroh, 1857, Family consisted of
father, mother, and six ehildren ; eldest brother, William Beason, aged twenty-
two; witness next. Lived in James O’Bannion’s house—double house; we lived
in 6e énd, O'Bannion in the other. We came here from Council Bluffs, -

- Father, brother, and Potter were murdered on ‘the evening of the '14th’
March, 1857. About & week before the murder, ‘Mr. Johunson, ‘Mr. ‘Met-
calf, and a person whose name wituess does not reeollect, came to father's
a2 teachers, and queetioned father about his religion, whether he prayed, and
whiat he intended to do; don’t recollest all:thit was 8aid, but they didn't seem
pleased with father’s snswer. S e

- A night or two-after, our four horses and darriage were' stolen ; they were
in the stable. on the Jot where we lived. We found two of the horses before
father’s' death in Kim Ballook’s étable in Provo; got them back after father’s
desth from the Bishop. . Bullosk sehd they were brought knd put in his stable
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" at night, and ke did notkiow who by. Lydﬁder’ Gee, of Tooele city, has the
other hornes; saw him driving them last- fall in Greas Salt' Lake city, and
riding one of them,.and another man: the otirer, in Echo ‘Kanyon, five or nx
days after father’s death.

Two or threé days before the murder, WIMJ Earl md Abtam F. McDon-
ald came to our house, called father out, sid went across the street behind an
unfinished house belonging to cousin, Witnéss started to follow, but was driven
back by A. F. McDonald, who said they wanted to talk privately to fathier.
Mother went over inte the bouss, and returned in abont ten minutes. Father
soon aftereame in. Father afterwards wrote on a piece of paper what was
said to him.. Witoess thinks it read dbout as follows: “Abtam F. McDonald
and Wilber J. Earl sgys that I (William R. Parish) will never see my grey
horses any more, and if I start to:the city to see Brighdim Young, 1 will néver
live to get there.” . Abraham Durfee was af-our house frequently after the 1st
of March, and up te the time of the murder he lved half a mile from our
house. Pretended to father that he eouldn’t stand Mnrmionism any longer,
and that he wanted to get out of the country. Durfee and Potter were there
most, every day. ;The srrangement was finally made, that father, brother,
Durfee, Potter. and myself, wees to start on Sunday night, the 14th of March,
1857. They talked the matder over, and concludad thut it would mot be safé
to start in the daytime; if we did we would be followed and Lilled as apos-
tates. It was arranged to go out after dark, and meet about a qua.rter of s
mile south of thedity wall, at a corner of the lane fenee. )

.. Durfee and Potter were at.onr house at ten o'clock on the Sunday of the
murder. Durfee was there also at two o'clock, at which time he and father
left, directing us boys where .to meet after dark. Durfee came back before
dark, again after dark; laat time said father sent word to mother to send us
out, whether ready or not.: ‘Durfee and brother started ; I remained at the
door talking to mother a minute or two, then overtook them; we went out
through the sonth gate of the city wall. Two persons followed us on the
street; did not talk muoh. - Brother and I carried bundles of provmon and
smmunition.

Durfee left us at the gate; said he was going home to 3ét his gun; directed
us to go to the southwest corner of the city wall; went as directed. Saw no
person ; heard them inside the wdll. Darfee came to us; had*his gun ; asked
brather to go with him to get some things that he said he'had hid out durihg
the. day, returned to me in tem minntes. Durfee said he:could not find the
things, While they were absent a gun was fired, apparently about the corter
of the lane fence, where we were to-meet. When they got back I asked what'
it meant. Durfge said some Indiane might be camped down there; then' he
eaid it might be a sigoal from father or Potter. We then started & southeast
caurse, towards the corner - whare we wareto 'méet. Qromed the fence one or
two hundred yards north into the-road. After we: got itto the:.rosd, Durfee

called out, . Duff,. Duff, Duff,” three times,” Potter’s name was Duff. :

" We then stopped and looked.so the fende on the east bide of ‘the road. Nvu

one answered. We went on towards the corner; when within fiftesir or twenty

feet of the corner a pegson at.thé cormer enlled ont “Durfee” threetimes.

Durfee answered. Immediately a gun or pistol was fired; brother Beasos fell,

(Beason is brother WilJism’s middle name.) - I was nearest Durfee ;- brothes

farthest awpy, and shead of ws. Duyfes had a'blanket and black hat oa; kad
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a gun and revolver. Brother had & black hat on. Daurfee knew we had no
arms. Durfee said, “My God! what does this mean!” Witness was close to
him, but stepped away. Durfee drew up his gun and painted it at witness,
and bursted a cap, the gun failing to go off. Witness went further off from
Durfee. Another gun was then fired at corner of fence; then two or three
other shots were fired ; one ball passed through ‘= eartrrdge box witness had
on, (cartridge box shown with 8 hole in it.)

Witness jumped fence and ren for the elty; elimbed the wall at & place
where it was'low, dbout seven feet high, and was severely injured in getting
off it; when he erossed Hobble Oreek, hesrd personbehind ask which way hé'
went. - Witness ran to hie unele’s house; some ten or twelve men were standing
in the street to the left. Witness got in so quick they eould not eatch him.
Uncle, aunt, and cousing, at home. Told them that Beason had been shot.
Asked unele to go and ree if he was slive. Unele was afraid to go.  Got
Robert Brooks togo. Brooks wens, returned in a short time-—twenty minutes,
and seid he went to the South eity gate, was there met by a lot of men who
told bim to go baek if ‘he wanted to live.

Half an hour after Brooks returred, Wilber J. E&ﬂ, H. H. Carnes, Dartiel
Stanton, Sanford Fuller, Andrew Wiles, and -a man by the name of Curtis,
osme to unele's; Carnes asked for me, eafd ke wanted e, dead or alive. 'Wit-
ness was sick from hurt in Jumping the wall, and had laid down in bed; made
me get up to see if I was shot. Told him I was sick; got up, sat in chair;
folt my shoulders and arms, and examined me to' see if I was shot. Said he
bad a writ for me, and I must go with Nim. Aunt said I was sick and not able
to go. . That no matter; when they took me, she would follow them; and
that they could guard me: then a guard was left ovet me. In the morning,
John Daily, William Johnson, and & man T don't recollect, were there as a
guard. Ten or eleven o’clock, was taken by John Daily and others to the
meeting house. John M. Stuart acted’ as Justice of the Peace; twenty or
thirty men there. Durfee and I were sworn. Durfee was examined first;'
don’t recollect all'he said ; he hiad snapped a cap at the enemy. I told themn T
knew nothing about it more than Durfee had stated’; that I saw nobody, but
saw sontething dark toward the éomer of the fence. ' My uncle got a chance'to
speak to me in the morning, and he told me to say that I knew nothing; said
_ that if they found out that I knaw ‘anything, they' would kill me. That Was

the reason I testified that way. They dixcharged me.  “The voice I heard at
the corner of the fénce calling Durfée, was Carne’s voice; he has & peculfar
voice ; I knéw it well, and eannot be mistaken. -The dead bodies were at the
meeting or school when we were sworn, ' Father 1aid in the middle—his throat
was out; body was vovered uwp. Brother fell‘forward, when shot, on his
hattds;  five or six shots fired; four- ball holes in brother’s cost, entering on
one sido of the breast, and-comitig out on the back. ~ (€oat produced and ider-
tified.) Never suspected Durfee’s treathery until he'pointed the gun at me.
Heard father say that Durfee’s life had beeh ' threabened, Elght o’cloek in the
oﬁﬁngvhm ﬂ:ey were idurdered. ¢ - -

3 (Sig’nvdj’ ¥ ORRIN E PARRIBB.

S'm tomd qﬂdfhdoun‘ thb“t.bd.y of lmh A D 1859.°
F RPN » JOHN ‘CRADDLEBAUGH, N
. ’ G o " Judge, dei
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Amn,wn QF’ JOBEPH BARTHOLOMEW. - -

Territory or Utan, u: o -~ . . : B
. Utah County. !

Joseph Bar tholom&w of Sprmgnlle, in t!u nonnt.y of Utah qurqsand, bemg ,
duly:swora, deposes and says; .

Duff Potter came to me and potified me to ntund s meehng at- Bxshop Joha-

son's about the 1st of Mareh, 1857. g

.. In pursuance-of that nogice we wet at Bishop Johnson s inia pnvate e,onneﬂ
mesting. I do not recollect what was done at. this firet meeting; there was
merely some talk about persons leaving .and matters mnd things connected
therewith, of which Ldo not remember the partiulars. . In about p week after
that they met again, and at that meeting Potter and Durfep were “drapped off”
and selected for the purpose of finding emt what was going on. »

At the meeting the conversation wag.about the Parrishes, and about persons
at the Indisn farm. The meeting Was oalled to enter into arrangements to.find
out what these persons expeeted to do, This js what I understood was the
purpose of these two meetings. I did not attend any meatings after this. At
this meeting it was not known what the Pnrmhes mtonded to do, and nothing
wase decided as in regard to them. . |

Bishop Johnson made a remark, l;pweverpthst somo Qf us would yet “m
the red stuff run.” He said he had a letter, and the remark was made by.
some one that “dead men tell no ta.leq.” I do not knov whether any other
meetmgs were held or not, o

‘The eame night that the Parriehes werg k;lled, Qt sbont pine o q]oek, I wu.
notified by Carnes to-go.home snd get my gun. I, asked him whet was up.
He eaid there was enough up, I was just returning from, a public meeting
which had been held that night ; they did not.tell me what they wanted with
me. Bishop Johnson, Lorenzo Johnson, A. F. McDopsld, Mayor; John M-
Stewart, Justice of the Peace; Wilber J. Earl, Alderman, nqw captain of po-
lice; Andrew Wiles, William Bird, Lorin Roundy, Simmons Curtis, Abraham
Durfee, Duff Potter and myself, were at the opuncil meetings, and other persons
I do not remember the name of.. Therg were g least ﬂ[mn‘pment. .

I.went and got my gun and came back, and was.told to take my poct md
watch west of Parrish’s house, thres rods; I was told to stay there and watch.
if Orrin Parrish came back. ] stayed there some 10 gr 15 minutes, when I

"was notified to repajr to the school house; I don’t remember who notified me..

When I got there, there was a.company formed .there with a wagon and
team., We were ordered to march south, dewn the lane, formed a3 a guard in
front of the team; I did not know at thaj time for what purpose. When we
got out at the squth gate I learned then what was up. When we reached the
bedies we were, formed into twoi cempanies, one ta go to the south-past and
one.to the-west; I went.to the west side of the street tmm where the bodies
Iay. They were on the east side and we were on the west side. The street is

qight reds wide. The companies were divijed. before we same to the bodies
There were two persons beside myself in the compsny I was with, and about
three in the other. There were some ten or fifteen altogether that went out.
Of these I remember the following: A. F. MeDonald, John M. Stewart, Philio
Dibbee, George MaKenxie went as tedmster; Davis Clarls, Simmons: Curtis; Fohn
Daley, Moses Daley, jr., and John Curtis. Oarnes, the Oaptain of police, called
us togethen, and told us to start out.
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While I and the two with me were standing as guard, the others went and
found the bodies, When the bodies were found we were called together, and
I aaw the bodies pf Potter and Wm; Parrish lying side by side.  -.

“The body of Begson Parrish was lying abopt fifty yards to the south east of
the other bodies, from the eorner of the fence. .

The bodies were put into the wagon and taken to the school house. The
bodies wero searchad and a note taken of the effects found on the bodies, the
pocket-books, knives, dro.

. A guard was put around the schoel house that night. I was called to take
ehsrge of the house, and to wash the bodies and lay them out. Edward Hall
and Thomas Cordingly (since dead) assisted me.

Old man Parrish was cut all over with knife wpynda. H,s throat was cut in
the left side. He was cut at least fifteen tmm in. the back, in front, on the
arms, the hands, in faot all over..

Potter was shot with three balls in hie right, hreast below thg nipple, proba-
bly with a shot gun; there were no knife mar}zs about Potter.

.Beason Parrish was shot through the left aym with four balls, passing through
the arm and coming out near the middle of his back. They may have entered
st his back and come out thrpugh the arm; they were nearer together in his
back than in front.

I was invited by Sanford Fﬁller to go and purthp;te in the kllhng of Henry
Forbes. .He told me-there was such a thing in oontemplatwn, and wanted me
. to go with him which I declined doing.

About two days after that Wilber J. Earl spoke to me, and told me t.hst the
job which they contemplated was done, and if I had a went he would not have
had it to do. He charged; me not to tell it, and I am now under the threats of

7 death for doing so. I never.saw the body. Some four or five days after, Coles
told me that the Indians had found t.he body some where between there and

Provo.

There has been several attempts to ynt me out of the way. Last’fall wasa
year'ago, I was called upon to go with four men up the Kanyon to look for
some valley. When we got to oamp one.of the men ukgd me to go with him
to hunt bears. Their plan was for him to lead me round to a place where the
others would kill- me and say it was the Indians.

As ] went out, however, I could see their manouverings, and I suspected
something ; 80 when we got on & piece I left him, snd .going another course re-
turned to eamp. When I got there I found the man with whom I had started,
and the others were all. gone. When the .other men came hack they saddled
up their horses, and went to a more convenient eamp. - ‘Abpaham Durfee, Wil-
ber J. Earl, Nelson Spc&rd and Selin Curtis were with me.

In the night, after dark, they tied my borse i inan opening,, vhore the light
of the fire would shine on him. When ,we went to get our horses, they said
they would take their guna. I said I would take my gun too, and went out,
but took .care to keep out of the light of the fire, I found my horse tied,
but got him loose without getting into the firelight. They then wanted me
to come where they were, and that would have brought me inte the light, but
1 refused, and tied him elsewhere. Theguards were stranged so-that Spafford
and I were on the first guard. I watohed them all very narrowly, and satis-
fled myself from their movements that they hed datermined te kill me; se,
making some qxczu,’l went out with my.gun‘and xan off, After traveling
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some time I laid down and slept; the next day I traveled through the brash
a8 much 'as possible. Towards' evening, however, I was headed by four men
on foot, and chased by them until dark. The next morning 1 found some mren
getting'wood, and came home with them: “When I got back I met Earl and
the Bishop, and they told me I was arazy——thnt nothmg of ‘the eort was
thought of i

"It all passed off well enough uhtil $wo weeks ' ago; the eecond timte that
Marshal Dotson came to my house; then Andrew Wile ‘and Sanford Fuller
came to me dnd told me T must go into the mountaine. T started from Oliver
McBride’s,” The'two McBride’ boys, (Oliver and Harlin,) the two Curtie’ (Urish
and Selie,) Williang McBride and William Johrson, were- at the house. Two
of ‘them followed me until I whnt up the motntain about eighty rods; T then
stepped to one side into & little kind of & kamyon, and- then got away up
among the rocks till they passed by and lost me; 1 theh came down the moun-
tain’again, bnd went about H#lf a mile north and Went up Rock kanyon.

This was on Friday night; 6nSunday mght 1catne into town arnd went to
Uriah Curtis’;' there they nofified me again that T must go to Wilber J. Earl
and Abraham Durfee. I'wa¥ Hotified by Willidm Johnson, the Marchal by
Uriab Curtis, Harlin M¢Bride' and William Bitd. ‘We then proceededﬂ-Ohver
and Harlin McBride and myse]f—out to where Earl and Dutfee were, up Hob-
ble Creek a piece. As Boon as we got tbere illiam Bird and U.Curtis
came to us with an express that we must go to the city. They would tell

who the counsel was from, but said it #as 'cotnsel; and we were tot to be
‘seen by any living being, but were to tmve‘l at mg}xt and lay by in the day (ume
and keep to the mounfains,

‘We started and traveled along the mdntain, and camped the first morning
between Braftle ereek and the mouth of Provo kanyon, up‘in & little kanyon.
“The next night we crossed over the mountaiir, fiear Mountainville, and edmped
the next day at Dry ereek, in Salt Lake valley There Wilber J. Earl began
‘to get uncosy about’ noon, and wished to’ 'go on! "Durfee and I opposed it, but
"¥arl would go on, andl e finally consented; thén, instead of obeying what
‘Durfee and T had dndefstood as cotngel, to keep out of sight of meh, he took
& straight “courde for Cottonwood Fort. When wé'got within about halfa
mile of the fort, Earl took off his pistol belt and¥ buckled it on ‘agait so-that
“his pistol would be: right in‘front, and then Witited s to'go up in the willows
above the fort and Wit therd till might: It had been enowmg all the txme.
ginée we started; ahd ‘wag still’ snowiug v :

Durfee and I believéd - thiat there was s plin lmd to “kill:us nght there and
we would iot go; bub detetmined to go past::the fort. When I got oppogite
the fort I stopped #id ‘asked them whether they intended’ to kill aud buteher
me' and told them that'I Believed that was their intention. They both denied
it positively; ‘atld ' Batteaid thdt Tmust be crazysg#in.* About w mile past
-Odttonwond: Fort & mnn*passed us x-idmg at full speed on horseback ; he-rode
e full spedd until lid got out- of s:gM. ‘When he passed)ds he dld nols look at
"ﬂs ot‘notice us At all, w7 .

*‘af- Big ‘Cottonwood we vepe: tlred of éurrymg our f«blanhets, whmh wepe
‘et and hedvy, and left them at' & blackemith’s shop.’ ‘We went on to Gard-

“nere'mill, ahd fromh there we. tuthed. #ight sest’ through thé willow patchas.
Earl-wantéd to go that wiy,' and ;weuld o bv osher. : Wi went soross until
we came to & dam to Wurniwdter ingo' & nilll ¥ace, and (here:saw a man sitting.
}
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down ; and when he saw us coming he raiséd up, and then 'slipped down again
pehuid the dam out of sight; as he raised up we saw the breech of a gun.

braham Durfee ‘then stopped and said to Earl “ Wﬂber Earl, bave you any-
tbmg against me?” ~ Wilber said he had not, and rdised his hand and said he
‘hiad nothmg agafhst eithor of us, anid that there was nothing aga.mst ‘either of
us; He ssemed' t6 becoma:very mch expited.  We térded and went back a
piece and prossed- the,race, s1d; went:on and struck into tha firss. straet epst of
Jthe gtate road. , We then went.up that street into town, .

-At t,he coyners - of the first cross street there were men pqsted at each corner,
'fhere Wilber J. Earl made a sjign with his hand for them to go round us. They
‘then started one way and e went another around the corner. We would not
go the Way Earl wanted us to go; but kept him with us. ' &t the' néxt éormer
iwe twrned north, and then at‘the next corher %o men werk stationed -in the
same manner ds at the fist derner,, which ave supposed were the.éame two we
had met before. Here Earl put his hand to his pistol, and then made a motion
by pttting his haind to his forehead. Oné of the nten whistled.  “We went up
this street until we got to Brigham's:hetse, dnd then turned west to the coun-
rcil, hohise corner. Here we stopped right in the street, Durfee saying thiat he
wanted to go to Stringham’s, - We talked:about it, and Earl seemed: willing to
‘have uswgo. He said he did not want ms teo'go-with him with the feeling: which
T had towsards him. -Durfee and mb. then started towards Kinkead’s. - Wilber
J..Enrl started on west down the street. - A 'man followed after him, and when
#we saw 'him last there were three. men..tallidg with him.. We went to Kin-
kead’s etore, arid told Mr. Kinkead abott.our dase, and told him we wanted
protebtion until morning. He took us over to the Seoretary’s; Mr. Kinkead
-and his elerk went there with ua “We claimed the Secretary’s protegiion.

- There 'was a gun fired dlose to us when w# enteted the eity.» =+

.- Lhave heard it said tlmtmpeoutea rﬁmnng otf wauld never get: fqrhher tlun
’Mnddycr.‘eelt T e T

' I de not think that bho kﬂlmg of Potter WS, mtentlontl bat that ha was
kr.li&d through misbake. He was tkc one- nho notified me; ad was a leadm'
Pt ‘. o -

{“‘ e § jOSEPH mmHOLOMEW
Sworn to and subsehbed before me, ‘ot the 29th day of March, 1859."

' . JonN CRADLEBAUGH, '
' e i ,T‘“' Judge 2d Judiczal Dumct

[

. Barf,holomew was afterwards exammed ss 8 mtness, ané made the aamo
‘statements and in addmon slnd :

“Durfee aqd Potter were set oﬁ by eounc;l m?etms to wa!;ch Egarpsh 8. Sav

. -

,John Daley about the publw meetmg on the Sdnday mght of the murder he -

did not 2o into the house. Council meetmgs were held in the upper room of
_Bishop Johnson’s house ; eonfident he saw McDonald there. Brother C‘arnes
salled on witness, pnd ordere& him to get« his g\m on t the mght Q? the murder.

Carnes callgd out the company,,does not know that. , any person was swpm

when we took up the bodies.” D sy

DI I e
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.THE FARCE OF A COURT OF INQUIRY. Ci

The fol]owing is the examination referred to by Orrin E. Parrish in
his tesumony, it is copied from a loose gheet of paper in the docket
of John M. Stuart, and must satisfy any reasonable person that the
anxiety manifested: by -the diligent police ip. searching for Qarin-
placing a guard over himl when injured and scarcely able to get out
of bed; treating him as a crirhinal in custody ; not allowing even his
mother to speak to him uness. she spoke loud; taking him " to the
school housp as a prisoner then swearing him and Durfee ;—was for
no other purpose than to find out if he could ideutify any of the
murderers. - If he had said he knew any of them, no doubt he would
soon’ after have been lnlled by aseassms'to t.he ]urors unknown.

mogr OF m COUBT OF INQUIRX BELD IN THE SCHOOL HOUSE, snmav:u,:. .
. MagcH 16th, 1857, .

S:ud wurt was held to inqmro into the reasons Abram Dnrﬁae and - Orrin
Parrish should be held in custedy of the police.

H. H. Carnes:Captain of the police was ealled; and otd.ed that Cym Snd
ford, city Marshal, ‘delivered into his custody Abram Durfee, who stated * that
he had reason to suppose that gertdin men had been murdered somth of the
«ity, and ae lre also said that she young man Parrish was.in ocdmpany with
him and believed he had also come into the city.” I dirested his arvest, that
he also might be in safe keeping until preper investigation could be made.

Abram Daurfee being sworn stated, that it had been arranged between my-
self and G. Potteriand the Parrishes, that they would leave the comntry-—that
ke in company with the two sons of Wm. Parrish left the city by the West
gate and proceeded to the southwest eorner of the fort wall; he had arranged
40 meet with Polter and Parrish at the corner of Chields field, they were to
o on before. - 'When we reashed the corner of the wall we heard a gun fired.
I thought }t. might be Potter and Parrish firing a gun off to let us know their
whereabouts. 'We went on, and when we got pretty near the corner of the
field, I spoke and called Potter, but no one answered. Ispoke again and some
one spoke; I dont know whether it was Potter or not. Just then & gun fired,
and the boy Ppnqh fell en my right. Irun; then another gun fired. I then
heard a gun fire the third time. There must have been more than one gun
fired from the reports, I did not sge Parrish or Potter;; I dont know whether
they were there or not. I did not see nnybody, only ;ho two boys, this one
that is bqre and the one that fell; I eould not have seen anybody ten feet off,
it was, 50 ciark, A 'ball passed )u-t in front of me, at the first time I saw the
’boy fall: " 1 ran ) from the spot when 1 heard the firé and saw,the boy fall ; this
vae about ¥ ‘@clock in the evening.

¢mn Pamsh, sworn, says he went out with his brother, is Durfee had sta-
ted. ' On tle'Hirst, gun my {sroﬁler fell ; there were four ot five guns fired after.
T dont ¥ndw whether I'saw ‘any person.” I saw somet.hmg bldok I ran off
after the first fire I saw my brother fall.

The court decided that there was no just cause to hold the men in custody
any longer and that they be released.

Prisoners discharged.
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P8 l)urfee also satd that he had no 1den of a.ny one ljemg aware of 1 thelr

inténtion to leave the plice. '
(Slgned) P W WESTWOOD Olérk:

'I,‘he decmon or verdict of the ]ury was a8 follows. ,“ TheJurors en.lled to -
examing the bodies of Wm. B. Parrish, Beason Pormh and Gardner G. Potter,
find that the above named bodies all came to their death by the hands of as-

ns to the jurorg unknown. .
spaine o theJyr s amew 7 5 M. STEWART,

. A.'F. McDONALD, foreman.
MM CRANDALL,
0 N. J. GUYMAFN,
URIAH CURTIS, o [}
' . S P. CURTIS, ' ' ’
o , "7 JOHN DAYLEY,
’l' . v - " N " N . FE— R - ) -le smm’ N
e ; G. McKENZIE,
o AR o ' PHILO DIBBLE,
WILBER J. EARL,
' JOSEPH BARTHOLOMEW, -
o ‘THOMAS G. SPRAGUE, .

The reader should obserye. ca,vefnlly t.he foregoing dooninents and
consider the same in connexion. with the testimony of Bartholomew
and Durfee,” Several of these persons were om theé Grand Jury at
Provo. The Morfion county court iri Utah having the selectmg of the
Grand and trial jurors for the Federal courts.. It, will also be ob-
served, t.hat many of them take conspicuous parts in the Blshpp
council meetings, at Bishop Johnson’s, which. determitied on killing
the Parishes, for : whxch also see the dfﬁdavits of Dnrﬁse and Bar~
tholomew. B
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Arnmv& or mmnqn A wmmr. L

: TERRITORY OF Uun. R I
Pravo City, Utah Couny, } , : ,
* Setond Judicidl District. :
Zephaniah J. Warren bemg duly sworn, says a8 follows I am ﬁfty-seven
years old, lcame to Utnh in the year A. D. 1852, I came from Iqwa to this
Terrx(‘.ory, I seftled in the town of Spnngvxllq, Utsh county, wlrenll came into,
this va.lley, and have reelded th.ere ever since, with the exception of about spv-
en months absence in thfornm, in the years 1856 and 1857, I resxde in Sprmg-v
ville now. On ‘my ) return home from California in the Spring of 1867, I heard
of the murder of the two Pamshes and Potter, the day.I eame to Sprmgvnlle
I saw the place where they were mnrdemd Seemg the place and the appear-
&nee pf blood I blecame somewhut exclted and spoke very reproach(ully of the’

i

stay until [ gould dispose of my property, and get swuy - with my fa.unly

I did not sdy imuch to anybody, unless I was interrogated, during the whole
season. I heard of muny threats being throtwi out agdinst'md in thié meeting-
. -house by ‘the overseers, but I did not use much caution. I was thrown off my
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guard by suppesing that they dare not touch me. In the latter part of August,
I was very feeble from a severe cold, so that I was_confined to my house, and.
in bed much of Ahe tine.
On the night of the 31st August, 1857, I arose from my bed and applied
* some medicing to my eyes which occasioned great pain. Dunug the time a
person knocked at my door; T bade him cotne’ih. Tiwo mén came in—William
Johnsotr and Olfver Mc'Bi'ide. ‘They asked me if Mr. Warren was at home, I
told them I was the map, but was very feeble. They told me "brother Earl
wished to sée me a few minutes just here. I said I would not go, but would
try to see him in the 1Pormng, if I was able. They said they were policemen,
and brothier Earl told them, if I did not come willingly, they must bring me
force. I msnsted they should’ wait until my son came home, as I did not
ant to go nlone They said they would not wait and that I must and should
go immediately.’ T told them I would go—that I was not concious of any crime,
and was not afraid to' go; ~and if it was not far I would do my best. Twent out
into the street in company ‘with these two men. I found six others standing in
the street. Thelr nsmes were Wilber J. Earl, Sanford Fuller, Abraham Durfee,
John Curtis, Lehi Curtxs, snd Simmons P. Curtis. They were all armed with
pistols, knjves, and guns. "Earl told me to be still and go with them out of the
city gat& I told tbem 1 would not go one step without the knowledge of the
public. Earl seized me by the throat, saying *Damn your old heart, if you
spesk anothbr loud word: (applying His knife t6 my throat) I will ut your
throat.bn thewpot.” . They then, Johnson and Earl took'me by force and drag-
. ged me on the groupd most of the time,. for about pixty rods, through the gsto,
they' then suddenly stopped, and some one said “therp, is some one coming;
damn hlml stop him, stop him1” Two ran back and the others then threw
me into & fence ditch! Earl then seized me by the throat saying, “ you damie
old Atherickn, you will never write or talk any niore ‘about’ people’ that have
heert murderéd.”: Thet' all ‘bt ome' left me, and hdld'a prl%te conversa-
tion oxf, the other side of the rfoad, lasting perhaps an lionr; then-six of them
eame back and Earl said, “ we have concluded to let you live a few dayp, if
you will now swear before us that you will never divulge what has been done
to you to-night to any person, and go within a dpy or two and settle up your
tithing, as all men in thesé valleys have got to be tithed.''We have declared war
against the whole world, and at any time we can fut fou asids véry easy. I
did promise that I would go and settle my tithing ‘tlmt they required. Then
they nll addressed me, one by one, and advxsed me’ make fnends w1th the

v

,

Gentiles. They ‘ther’ left ‘me. A short txme after T went to the lshop and
thied to séttle my tithing. “'The BlshOp became so much enraged at my talking
to Liim, that I ¢ould not settle at that tlme, a.nd I never tried agam until the
spring of 1858 “the Blshop then appeared in nvery good Humor and soon told
meé what my llutln'ng was. ' He did not fake my note. SuPpose e forgot it
Since that time, Which was about the time the army came in, he always ¢ ap-
peared very hoétﬂe—eendmg me word to éome and’ settle’ ‘up my t"thmgs. I
always told the men he sent that I never would settle the tithing that I had
béen forcea by duresa to say that I would in order to save my | o,
] (Slgned) R A F WARREN
Subsenbed and sworn to before mq, this 26tlx day of Maroh, 1859. Lo
i .. ...JOHN CRADLEBAUGH, Judge, d¢..



AFFIDAVIT OF ALVA A. WARREN.

Provo City, Utah County,
Second Judicial District.

. Alva A..Warren Leing duly sworn, says as follows: I am twenty-two years
old; I am the son of Zephanial J. Warren, I came to Springville with my
father in 1852, and have resided in Springville ever since, and reside there now.
On the night of the 81st of August, 1857, I came up to my father’s house, just
a8 two men, William Johneon and Oliver MoBride, were bringing my father
out of the house. My father asked me to go with him. I said I would. The
two men said, “’You need not go—we ara ngt going to hurt him.” Iwent till
I cdme to the other six men, and then William Johnson said: * You ;can’t .go
any further—We are not going.to hurt hink.” I stopped and they went oa till
they got opposite to Earl’s house, aud I heard a noise that I thought was
father’s voice, and I went o, dowa to where they were, and ‘Lelie Curtis or-
dered mie to be taken back, and John Curtis came and took me back about one
hundred and fifty yards from where they were then, and.John Curtis and my-
self staid there till they came baek. : Then father and I went home, and Wil-
lism Johnson and Qliver MoBride came and called for me, and I went up with
them to‘Earl’s house, and they made me promxse never to say anything about it.

Trrrrrory oF UTAm, } .

[
1

. o (Sngned) ALVA A, WARREN.
Swarn to and lubeonbed bafore me, this 26(:!1 day of March, 1859
T y JOHN CRADLEBAUGH, .

[ S - Judge, de.

nmum OF JAMES w. WEBB., . EL

' James Wesley Webb, being sworn states: T lived at Springville in 1857:
Ihved there when the Parishes and Potter were killed. The morning after
they were killed Daniel Stanton came to me to- get mie to make a coffin for
Gardner Potter, ' About three months after making the coffin for Potter [ ap-

'plled to the - city couneil ‘of Springville for pay for it whilé the couneil was
in gession. Wilber J. Earl, a member of the council, took me out of the ‘house,
and remarked that I ought not to have said anything about the coffin or Potter
then, that it slways made McDonald feel bad. He repedted this remark to me
two or three times, as if to impress'it strongly on my mind, am‘I to caution me
against saying anything again' about Potter in the presence of McDonald.
Alexander F. McDonald was present in the counecil when' I'applied for pay for
making the coffin for Potter. ‘I do not know whether hie was a member of ‘the
council or not. Alex. F. McDonald has been Mayor of Springville, and I think
that he was when the Parishées and Potter were Killed, though I will not be

poextwe about this,
4. W. WEBB.

Subscrlbed and sworn to in open com't, tho 80th day of August, 1859.
. JNO. E RISLEY O'hrk. ‘
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CONFESSION OF ABRAHAM DURFER, f

2d Judicial District. "
Provo City, Utah County. i

‘Abraham Durfee, of his. 0wn free will and accord, and without being influ-
enced by any promise of any kind, by any person whatever, or of the hope
thereof, now, -this first day of April, A. D. 1859, comes; before Judge Oradle-
bnngh and makes the follewing eonfeesion, viz :. '

I am thirty-four yeats old. I have resided in. Spnngvnlle, Utah county, U.
T., sinee the spring of 1851. I eate from fowa in 1858, In Springville I wae
farming part of the time, and part of the time attending a saw mill and werk-
ing at millwrighting. 1 i

I wasnotified of a.council by Wilber J. Earl in tho month of January;. 1857 3
he told me he wanted me to come to the Bishop’s house that evening, and he
said there would be others there at the room. I went, and there were s nums
ber of ‘persons in the room ; it was in the upper reom in the Bishop’s dwelling
house, in Bishop:Aaron Johnson’s heuse. The Bishop was there, A. F. McDons
ald, Wilber J. Earl, Abraham Durfee, Andrew Wiles, axid Lorenzo Johnsong
William Bird, and Gardner G. Potter and Joseph Bartholomew, Simmons Cur;
tis and Lorin Roundy were there, and there were a number of others whese
names I have forgotten, I do not know what the meeting had been called for;
there were matters talked of concerning people going away. Som&individuals
were mentioned By the Bishop ; hé stated that he had instructions in regmrd
to them. The Bisliop said he had received aletter,"which he had in his hand ;
heeaid that he supposed that was sufficient for us to know ; that he did not
wish that any inquiry should go any further back than to himself. He stated
that there were some individuals at the Indian farm who were about to leave;
he said he waanted them watched, and wanted some one to see when they
would leave; he said there'was word that they were going to steal some
horses, and then going to leave the Territory. That was about sll I recollect
that transpired that night. The understsndmg was that. the persons, thorq
were to watch generally for persons going away, .

There was another meeting in the neighborhood of a week or longer—pau’t
say exactly. I wag notified by some person to attend that meeting ; that meet-
ing was held at the same, plaee, in the room. It was some three weeks’ before
the Parrishes and Potter was killed. The same _persons were at this meet.mg
that were at the first I have spoken of N. T. Guyman was at this megting,;
Bishop Johnson presided. There was something mentaoned at, this meetmg
about the Parnshes—that they were going to leave the Territory. The Bishop

said there were some demands against them, for debts that they were owmg,
he did not state the bebts, It was mentioned, either by the Bishop or. Me-
Donald, 1 don’t recolleet which, to have some one to find out when the Par-
righes were going to start; they nomlnsped or named persons to know when
the Parrishes were going to leave. My name (Abraham Dar fee) was men-
tioned, and T oljected to it; then they mentioned Potter's name; and then
the Bishop decided that both Potter and myself should try and learn when
the Parishes were going to leave the Territory. The Bishop said he did not
wish ahy one.to decline: when he was called upon. I then told the Bishop I
would do the best I knew how, and Potter assented to the same; I can’ recol-
lect that Potter made any reply.

Tzrerrory or Uram, } ‘
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There was considerable talk about other matters, but I can’t recollect what
it was I saw Potter several times through the course of the week following,
I talked with Parish ithat week, asd with s:veral others who were going
awny, and. I went—1I think it was that week—and did some work for him.
Parrish’s horses were not meationed in the meetinge I have named. . :

In thé course of that week Parrish's horses were taken, and Parrish came
over to see me in the morning; he told me that they had taken all his horses ;
he wished me to help him hunt them up. I went with him to his house; we
went from there to Jolin .M, Stewart’s, she justice off the peace; he got out &
soarch warmai, and weat tg find the canstable; Cyrus Sandford. He was not
at home, and I went back to the justice’s with Parrish to get deputized to
serve the warrant, and the justide refased fo do it. Parrish and I went back
to Parrish’s house, and Potter came up to Parrish’s, snd Potter took the papers
—I mean the warrant.; then Parvish and Potterstarted for Provo.

.-That is sbout all thes trenspired before the next meeting that was held, the
evening that Potter returned from Provo, having gone there after. the horses,
but; retwrned without them. ¥ don’t think I wes at this third meeting. Potter
told me that. he went to the meeting after he returned frem Provo. He told
the meeting that he had fouad one span of the horees. I asked him what they
said about the taking ¢f the horses ; he said thatthe Bishop told him that Par-
tish or his spn was awing Bulloek something in. regard to an.owder that Par.
yish’s sen had txaded to Bullock, and that he (the Bishop) wanted those horses
placed where they belonged to,anawer the demand. . '

. That, evening, at that meeting, Wilber J. Earl and A. F. McDonald were ap-
pointed to go and tell Parrish. that he shonld not reesive those horses; this
wge told me by.Potter. :Parrish .the next day told me that he had given up
all hope of getting his horees, shat thay were gome. :Parrish told me that he
had geen the Bishop and he had agreed fo have the horsee that had been found
- at Bullock’s in Prove, brought baek and put:.into the custody.of Oyrus San-
ford, the congtable. Parnish, after this had transpired in regard to the horses,
pregioded, leaving right away} he wanted to know if Potter and I would go
with him:; I told him I .would. Potter seid he would go teo. Parrish made
the arrangements to start, I think it was the Saturday befors the murder, I
caanot recollect the day exaetly ; Poster told me before this, a day or two,
thet they arrived to bring them the Parrishes back, if they started, and I went
to Parrighes the next Sunday morning and they bad hot gone yet. Parish told
me thep that he had expested ta have -started before, but the polics watched
the house 8o closely that he eouwld net go out of doors. Parxidh said he wanted
t0-go that day, or that evening; but he eaid he sould not get. his things out so
o8 to start in the day time. - Potter came into Parrish while we were talking,
and he proposed thet he. wonld teke Parrish’s things out. , Parrish got some
things for Potter to take with him, gome gloves; bridle, a gan, some tape, and
some things whieh I don’t reeolleot. Parrish took the gun apart dnd gaveit 40
Potter, and Potter said he would .take ¢are of them, and bring them to him.,

o Parrish proposed that he wiould start out in the daytime, on aceount of the
police and he wanted .me to go with bim; we started off together, and when
wd got outaide of the house I asked him if he was going to:take his gun. He
said he would like to have: his guny thatthe had. given Potter:ong, and he had
another one in the house,-and he-sent me baek to the house to gat the gun, and
then we started off together; we wentiup the s:ijet,' east to. the edge of the
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- city, and there furned southand went to the east gate. ! After passing through
the gate we! went south and erossed Hobble Oreek; :till we:zame to Dry Creek.
Parrish stopped-then and eaid he would stay there, and dsked me to go back
and bring the boys Orrin and Beason, but.te him. Théy 'were to meet on the
State road near the -corner of the fence, thay were to meet there after dark. .-

This was & little while before sundown, and I went back to Parrish’s house
and told the:boys that their father said he wanted them to come to him as soon
a8 they got readsy.  Potter, while [ was thsve; camye to the houde or yards and
wanted to know-of me whiich way we :were'going, that he wanted to earry the
things which had been given ta him by Parvish..:: Potber said: ¢hat he expected
Parrish and hissboys would he brought back. I tuld: Potter that 'we were go-
hgouth toicome on the:state road south of sho field.' Potter thén started off,
and I went inte Parrish'sirouse, The boys, Beason 'and Orrin got their things
and we started and went douth until we eame-to Centre streat, then' we turded
wést and passed through the west gate, and ‘then twrned south until we esme
to the first corner of .the city. -We stopped then for a few minutes to look for
some things'that I had left there, and my gun. While-wp were there We hiedrd
a gun fired; the boys asked 'what the gan was fired for, I told them I thought
it was Potter or their father, who wits waiting for ‘thems and-the boys saids
then we had batter go on.. We started and went a-south-sast eourse acrossthe
field till we came to the staste road. We got- into the sthte road ned traveled
south, and when we came t0 Dry Oreek or Dry Hollow, I spoke for Potter, I
called Duff! and no one answered. We traveled on until we came neur-the
corner, and I ealled Duff again, I think twiée, I heard:geme one epeak, but I
could not tell by the voice who it was,—it was a verylow sound. Just a8 the
person spdke, thers was a gun fired near the.corner 6f the fence. The ball hi¢
Beason Parrish; 1Isud the two Parrish boys were walking sbreast, I was riear
the fence, and Orrin was next to me, and Beasorv was outside near the middle
of the wagon track. :Beason:was west of mysglf and Orrin, and the shot oameé
from the south:east... The shot struck Beason: and -he fell. I sprang back to
the right and .Orrin passed behind me. ' I spoke out at the time bub I do't
recollect the words I =aid. -Beason made some noise after he fell. Then they
fired agaiu from. theifence, and Lstarted west into -thé hollow where it ¢rosses
the street; . Orrin started baek north.. While I was inthe Hellow I saw sotne
one who started after Orrin. This person sprang froin thie fetice just as I was
going to the hollow. As hé came into the street partly on -the run, he shot;
from the flash of the gun it appeared to be pointeéd ‘orth. This person called
me.: He said: “Durfee, you nesd not be.afraid; it wad-all right.* - He staried
then right on townrds the ¢ity. - I got over the fenee into the same field: “We
came out and I went back north towards the city. Iwent into the city through
the south gate; iAfter I got into the city this mancthat I saw in the road with

' the'gun, came to me and said that he had done:the job ;-he said that I heed not
be afraid of -him;because he said he would not hurt me. - This man was Wil-
liam Bird. I went on until I came to the bridge, and mét Cyrus Sandford and
told him there had been someé shooting; that I believed Beason -was shot,
Sandford then tepk'me:into custody, and took me to the Bishop’s yard, and
called for the Oaptain of the polide, M. Carnes, and delivered me into his
¢harge, and I remsined there till about eleven g'clock at night... !

William Bird after I left him went right into the, Bishop’s: kouse. - Bird’s
cloths: were sothewhat bloody.' I don’t knew what went on the balance-of the
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evening. - Bird washed the blood off his clothes, and he and Wilber Earl went
away soon toget.her, from tbe Blsbop s. I saw.the blood on Bird’s clothes,
Wlllmm Bird told, e a short time afterv/ards, that he was called on by Potter
to go out there with him, and to do this'deed that had been eommltted he dnd
not tell me who was with him but Potter and bimself. - -~ .~.. v "

Sanford Fuller a month oy twe after, told me he had been on to go, but dld
not.go. He said Potter had borrowed his gun to go with Bird—told me that
after he went out with Potter, that Potter went and found Parrish, and that
they came down to the corner together, and that he, Bird, was lying in the
corner of the fence. He, Bird, said Ke shot Potter, as Putrish and Potter walked
slong the fence, supposing him to be Parrish :—that after ¥e; Bird, had'shot,
he got up and stepped out to where Parrish stood, stid Patrish spoks ahd want:
ed to know if. it was-he thethad shdt. . : He' said ‘that Parrish:had his gutiin
his hand and laid i6. down, ad. thoyy Parrish . and.Bitid, olifehed ‘together. As.
they olinched, Bind dréw: his knife, and-wonked théibest he: could in stabbing'
Parrish. Bird eaid, after Parvieh. was down.he gave: lm a liskywhieh-ecut his
throst.: He.never aaid anything alidut any esher. péredn’s beimg there, helping
him. .Bird said; after he got throeugh with the old maf, he ‘took Potters gun
and his own, and got into the eormer ofithe fence. agdin,ito be.ready: for.us
Haé skid he laid there till we came up-~the two Parrish bays and myself. Then
‘he 8aid he fired and he sew opa fall; he said he ms ufnld the bhmho Had slwt«
tould run off and he fired at him again; - KEEEED)

- Whiep Orrin and I started, he said he came out: frbm t]ic fenu and ahat at
Orrin ; he eaid he ran mhe, or hé supposed jt-'waa mej when I ran into the hol-
low. He asked me if | heard him eall for me; Itold himT did. .He wanted
loknow -why I did no$ come to. him. .-I told him.-that X:did!nes likd to, thul
did not know' what: it theant in regard t6 theirshboting: .

- The next morning after the murder Iheard. Buhop;Johnm and Bud talkmg'
‘together, and he Liamed Bird and Potter for not going further away with thear

The Bishop said he wanted I should.be sstisfied.about the affair, and not tell -
Who ‘was in:it,«~that if I.did, they wonld seive me.in the same way. < I did mot
know that the Parffishes werei to be-killed. I-stpposed. frone What Potter told
me that they were to be breught backi Jn the second meetidg which I attend-
ed Bishop Johnson sald:thére were some of them that wquld see the blood run.
It was William Bird that ealled we Durfee, Bishop Johnson, some two or three
days before this mardef, told m'e'to take a gun out with me. | 7

The young Parrishes hAd no gun, .

About three weeks or a month after the Parrishes were killed, Wilber J. Earl
told me he guessed the folks now would think he was a true prophet. I had
some idea of leaving, but.I'did not expect to lawve :with the Parrishes. "My
object in going out with the Parrishes was to get them clear-of the police, out
of the city. When I was put in Oarnes’ custody’on the night of the murder,
Carnes called on Ogias $trong to keep me until Carnes.got. some other person
to take charge of me. Carnes left me and went off .about other matters, = -

The Parrish boys said they took the bridle and gloves snd thmgs to trade
off on the road for provisions, .

The next morning when the lmmng of myself and Dnin Pamsh wu before
John ‘M. Stewart, L knew that Bmd was, the. man, but I was .frud to atate,
it Bxahop Johneon told me thn.t morn;ng what evidence I should nge and.

Coa AT TN
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he e4id if T told what I ledrred that hight, they would send me the aamd
way; I stated to thb justioe what the Bishop told mé to say.

cs‘gned) ABRAHAM DU’RFEE.;

Subsenbed and sworn to bdore me, this 1st. dnyv of April, 1859. SR
R JOHN CRADLEBAUGH,
L o Judge, &c ""
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-Thomas (¥Bdnnion,:being duly swot-n dupoho aud says: nma insa raob
adjoiniag;the Parrishiea .‘ Parrish: didn't keap muehiof: & store, but sold thingd
to persams coming thére. Horeés #nd carviage wers taken a few days before
the murder; got:two of' the horsés;baek. - ::Parrish- tbld wre.thires or fout dayd
before the murdes that'he hadhsd s terrible:dreain, aad ‘should beinurdered
in his awn house if he did not leaVe soon ; ‘wroté on. & paper that his life had
been threatened by Eatl and MeDonsld:: ‘Oue he night of the murder sevdral
perions oame in front of Purtishes; sbme went.in. I heard Carnes aak fod
Orrin’; he éaid he.had &« wris for bims:. -They afterwaeds cama into mry housd
and asked for Parrish ; I asked which Parmish; Carnes replied; « any Parrish.*
They thén searched my hduseand gransry. . H. Carnes Lehi Curtis; Mekes
Daley, SBanford Fuller, Rickand Bird; Henry Rolline and William Johnebn were
there. - Caines #aid- they ubt make'a blean:swoep or séaveh: of it ; daid he
always did what :He undertook: My best reeollection i that the wordemied
were, a clean sweep of:iti: Did mot hedri of the murder. until' the nett eves
Bing. Went ‘out ‘of towan: to- work #h!the merning. - Didu't' say why they
wested Parrish. Ourtin and Fuller appésred excited when they weve making!
~ the search ; whén:thby opemed my gramaty doer Fuller-cocked hjs gun. -

. Moses Daley.cams to.ine & few days before the murder, and-told: me to telt
Parrish if he did not-sefite that miatter betwden Beason. and Btillock his bleod:
vmuld pay the.debt. And farsher: deponnnt untt mot, - Toow

e [Signe8}w oo © .. - THOMAS O’B&NNIGN.}

o

Sworn to and subscnbed before me, this lqt day of April, 1859, r
JOHN cnwqum Judge,
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. Phillips, bemg daly sworn, deposeh atid says: f Hve in Provo, On the
Sunday might of the ‘turdef I'Wwas dt a meeting id the street in Provo,  Pres-
sdent Stow, 'Prestdént of 'this’ State, dnd othérs, preached from a wagon,
Their preaching about that time was pretty much about ‘apostates and per-
gons goitig to’ leave the ’l‘en-ftbry, and’ how they would be disposed of.” After -
the fasetinig Pres. Sndw inquited if there \was atiybody | gomg to’ Sprmgville'
that day. - A man b the name of Nethietcot ssid he wis 'going. Nethereot'
went up, and Snow handed him a letter, and told him he wanted, it to be de-

soogle
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livered to Bishop Johnson that dly withont fail, and remarked thet dead men
tell no tales. Nethereot toak the letter. And further deponent saith not.

 (Signed) PHILLIPS,

Subscribed and sworn to before me, this 1st day of April 1859.
: JOHN CRADLEBAUGH, Judge, de.

{
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HURDEB OoF BINBY JONES AND HIS HO’!’H‘IL '

. Aﬂidav;t of Nathamel C’aae.

T 1TorY ar Ura
m{}{‘edar County, - }“‘ '

Nathaniel Case, bung swora, nya ',t’hst ho hu reuded in the Terrltory of
.Utgh since the year 1850. Lived with Bishop Haneaok, (Charles Hancook,) in
the town of Payson, ai the time Henry Jonss dnd his mother wers murdered,
about the 13th of April, 1858. The night prior to the murder.a secret couneil

" meeting was held in the upper chamber.of Bishop Hancock's house; saw
Charles Hancoek, George W. Hancock, Danie] Rawsan, James Bracken, George
Patten and Price Nelson go into that meeting that night. Meetings had been
held pretty regularly for three weeks before the last one at the same place. I
was not in any of the meetinga; I boarded st the Bishop’a About eight
o’clock in the evening of the myrder the eompany gathered et Bishop Han-
oack’s; the samae persons I have named sbove ware in the compaty. They ssid
they were gojng to gmard.s qorral, where Hgary Jones was going to. gome
that; night and steal horsps; they hadgunsy . .- .

- I'had a good Minig rifle, and. Rishop. Huepek mt&d to borraw it; I re-
fnscd to lend it to him. The above persons all went away together; I don't
know what time they got back,. Next merning I heard that Henry Jones
and his mother had bges killed. I went down to. the dug-out where . they
lived when the sun was about am heur high. The, old woman was lying on
the ground in the dug-out on # little straw: in the ,closhes- in which she was
killed ; shie had a bullet hole thrqugh hier head, entering near the center of
the forehead. In about fifteen or twenty minutes Heury Jones was brought
there and laid by hersidé; shey then threw some old bed-clothes over them, and
an old feather bed, and then pulled the dug-out on top of them. The dug-out
‘was huilt on level ground—a hole about twelve feet square dug to the depth
of five feet, a ridge pole running from-the centre, back, three fe[‘ t above the
level of the ground; small poles are then laid up cloge together, running
from the sides up on to the ridge pole, so that the-dirt won't fall through.
The dirt taken out of the hole is thrown back on to the .poles for a roof, and
steps cut down into the end like cellar steps for entrancq, There are s great
many sweh ‘houses ocsupied by poor peeple in this county who ars not.able to
build houses, snd who mexer will: while they stay here. .

The next Sunday after the murder, in & church medting .in Payson, Chnrlos
Hanoock, the Biskop, said; as:tethe: ki.ll.mg of Jonea and his mother, he oared
nothing abeut it, and it- woudd have been done in.daylight if eircumstances
.would have permitted it. - This.wase.seid from she stand; shere were one han-
:dred and fifty or two hundred persons !renut. Bogm nQ reason fotkﬂling
' r-sglth. n’t [RRRR ..

Ahem. Axdforther sel . NATHANIEL CASE.
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